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Zápis z LIII. řádného zasedání Ná čelnictva Junáka 
 
Praha, 4. – 5. června 2010 
Zahájení jednání: pátek 19.05, sobota 9:05 hod. 
Ukončení: pátek 22.30, sobota 17.00 hod. 
Počet přítomných s právem hlasovat: v pátek 13, v sobotu 18 
Náčelnictvo bylo usnášeníschopné pouze v sobotu. 
 
Pátek 4. 6. 2010 
 
Zasedání NJ zahájila ses. Řezáčová, která konstatovala, že náčelnictvo není vzhledem 
k počtu přítomných usnášeníschopné. Přítomní se však přesto začali zabývat prvním bodem 
navrženého programu, kterým byla diskuze nad tématy Valného sněmu Junáka a jehož 
druhá část byla projednávána v sobotu. 
 
Témata VSJ – 1. část 
Br. Baláš uvedl materiál s tím, že na úvod by se diskuze měla týkat materiálu jako celku 
s připomínkami k jeho koncepci, druhá část pak již jednotlivých navrhovaných témat a jejich 
uchopení pro účely předsněmové diskuze.  
Témata skupina rozdělila na tři skupiny 

- témata, ze kterých by mělo vzejít usnesení VSJ 
- témata pouze k diskuzi 
- informace, vyplývající z usnesení či úkolů minulého VSJ a další 

Koncepční připomínky k materiálu se týkaly především uchopení jednotlivých témat, absence 
historických souvislostí v podkladových materiálech či formy vedení předsněmové diskuze. 
 
Po té přítomní přistoupili k projednávání jednotlivých témat první skupiny, z nich projednali 
tyto:  
Apolitičnost 
Efektivita organizačního uspořádání  
Členství v mezinárodních organizacích 
Název organizace 
 
Ke každému z témat proběhla velice živá diskuze a po jejím ukončení pak orientační 
hlasování o tom, zda téma zařadit či nezařadit do předsněmové diskuze s návrhem na 
usnesení VSJ. 
 
Sobota 5. 6. 2010  
 
Ses. Řezáčová přivítala přítomné a přistoupila k prvnímu bodu programu.  
 
Schválení programu NJ 

Na úvod seznámila členy NJ s průběhem včerejšího jednání a navrhla změnu programu – 
prodloužení projednávání Témat VSJ o 1,5 hodiny. Po té byl program v navržené podobě 
schválen. 



 
 
 
Zpráva o hospoda ření 2009 

Br. Slunéčko uvedl materiál. Zdůraznil, že minulý rok byl ovlivněn zejména projektem 
Spolkový časopis a financováním evropských projektů. Po té odpověděl na dotazy členů NJ 
týkající se konkrétních údajů v příloze materiálu. 

Po té NJ přistoupilo k hlasování o navrženém usnesení. 
Usnesení NJ/LIII/1 
Náčelnictvo Junáka schvaluje zprávu o hospoda ření úst ředních orgán ů za rok 2009.   
 
Statut TDC 
Br. Konečný představil materiál a shrnul oblasti, jichž se navrhované změny Statutu TDC 
dotýkají. 
Následná diskuze pak především reflektovala rozdílný pohled VRJ a některých členů NJ na 
pravomoci VRJ vůči TDC a v souvislosti s tím na předpokládané kompetence R TDC.  
Na základě orientačního hlasování přesunulo další projednávání materiálu na zářijové NJ 
s tím, že bude doplněn právní rozbor, jehož potřeba vyplynula z diskuze. 
 
Zpráva VRJ 

Br. Výprachtický uvedl materiál a doplnil informace k úspěšné žádosti okresu Brno-město o 
evropský grant na základnu Mlýn a vstupu ČRDM do Evropského fóra mládeže. Br. Slunéčko 
informoval členy NJ o projektech MŠMT k Evropskému roku dobrovolníka a na možnost 
získání poměrně značných finančních prostředků z těchto projektů.  
 
Optimalizace bankovních ú čtů a správy hotovosti 

Br. Konečný uvedl materiál. Připomněl letošní problémy Junáka s cash flow v souvislosti s 
financováním evropských grantů s tím, že realizace návrhu by je do budoucna mohla pomoci 
řešit. Z následné diskuze vyplynul úkol pro VRJ, aby se problematikou zabývala a doplnila ji 
do svého plánu činnosti. 
 
Nálezy RSRJ 

Br. Řehák seznámil členy NJ s překládanými nálezy RSRJ.  
Nálezem 1/2009 potvrdila RSRJ rozhodnutí VRJ o vyloučení dospělého člena Junáka. 
V rámci šetření se též zabývala vlastním procesem vyloučení a zkoumáním, zda by bylo 
možné uložit méně přísný trest. 
Nález 1/2007 se týká otázky zániku organizační jednotky a jednání jménem rušené jednotky. 
Po té, co br. Řehák zodpověděl dotazy členů dotazů NJ, přistoupilo NJ k hlasování o 
navržených usneseních. 

Usnesení NJ/LIII/2 
Náčelnictvo Junáka bere na v ědomí Nález 1/2009 Rozhod čí a smír čí rady Junáka. 
 
Usnesení NJ/LIII/3 
Náčelnictvo Junáka bere na v ědomí Nález 1/2007 Rozhod čí a smír čí rady Junáka. 
 
Témata VRJ – 2. část 

Br. Baláš shrnul informace o materiálu a zrekapituloval včerejší průběh projednávání tohoto 
bodu. 
Po té NJ přistoupilo k projednání zbývajících témat první skupiny tj. 

- Kroj 
- Logo a znak 



- Podpora Nového programu 
 
s tím, že na závěr diskuze k jednotlivým bodům členové NJ opět orientačně hlasovali, zda 
téma předložit do předsněmové diskuze s návrhem usnesení pro VSJ. 
 
Po té proběhla krátká diskuze k nově navrhovaným tématům, která vyplynula během 
projednávání bodu. Diskuze však byla ukončena s tím, že pracovní skupina pro VSJ tato 
témata připraví k projednání na zářijové zasedání NJ. 
 
Na závěr br. Baláš seznámil členy NJ s dalšími plánovanými kroky pracovní skupiny pro VSJ, 
doplnil, že témata třetí skupiny bude reflektovat především Zpráva ústředních orgánů Junáka 
pro VSJ a apeloval na přítomné, aby se podíleli na její přípravě. 
 
Po té NJ přistoupilo k hlasování o protinávrhu původního usnesení, který vzešel z diskuze. 

Usnesení NJ/LIII/4 

Náčelnictvo Junáka schvaluje témata pro p ředsněmovou diskusi XIII. VSJ a ukládá 
Pracovní skupin ě pro VSJ pokra čovat v práci na tomto úkolu. 

Témata s návrhy usnesení pro VSJ: Apoliti čnost, Název organizace, Kroje, Logo a 
znak, Podpora nového programu. 

Témata pro p ředsněmovou diskuzi:Efektivita organiza čního uspo řádání, Členství 
v mezinárodních organizacích, Členské benefity, Hodnocení kvality, Vhodná či 
nevhodná modernizace Junáka. 
 
Návrhy na čestný odznak „Za čin Junácký“ 

Br. Cvrček seznámil členy NJ se zdůvodněním obou předkládaných návrhů. NJ pak po 
krátké diskuzi přistoupilo k hlasování. 

Usnesení NJ/LIII/5 
NJ schvaluje ud ělení vyznamenání „Za čin junácký“ – zlatý stupe ň „in memoriam“ br. 
Jiřímu Bělskému. 
 
Usnesení NJ/LIII/6 
NJ schvaluje ud ělení vyznamenání „Za čin junácký“ – st říbrný stupe ň br. MUDr. Ji římu 
Jadrnému. 
 
Změny krojové košile 

Br. Výprachtický uvedl materiál a seznámil členy NJ s navrhovanými drobnými změnami 
krojové košile, které by mohly pomoci snížit její cenu. Konstatoval, že materiál, přestože se 
jedná o změnu řádu, nebylo možno předložit jako řádný a požádal proto NJ o „generální 
souhlas“ s předloženými tezemi, aby VRJ mohla krojovou problematiku dále řešit.  
Po krátké diskuzi přistoupilo NJ k orientačnímu hlasování a schválilo všechny navrhované 
změny. 
 
Výjimka z Krojového řádu 

Ses. Řezáčová uvedla materiál a zrekapitulovala projednání problematiky na minulém 
jednání NJ.  
V následné diskuzi zaznělo, že navrhované řešení není systémové a v souvislosti s tím 
návrhy na možné rozvolnění specifikace velikosti znaku vzdělávacích akcí v řádu, které však 
mezi členy NJ nenašly dostatečnou podporu, stejně jako navržené usnesení na změnu 
Krojového řádu. 
 
 
 



Změna volebního řádu 

Br. Konečný uvedl materiál, připomněl minulé projednávání řádu a představil upravený návrh 
řádu. 
Následně proběhla krátká diskuze, během níž mimo jiné br. Horný za legislativní skupinu NJ 
vyjádřil nesouhlas s jednou z navrhovaných změn a to doplněním Krajských rad Junáka mezi 
subjekty, které mohou podávat návrhy na kandidáty do ústředních orgánů Junáka. 
NJ po té přistoupilo k hlasování o protinávrhu původního usnesení. 

Usnesení NJ/LIII/8 
NJ schvaluje v 1. čtení zm ěnu Volebního řádu Junáka . 
 
Zpráva ná čelníků 

V rámci projednávání bodu proběhla krátká diskuze týkající se přípravy Zprávy NJ pro VSJ. 
 
Efektivita TDC 

Br. Konečný uvedl materiál, jehož součástí je analýza současného stavu TDC, návrhy na 
zlepšení a zkvalitnění jeho práce a popis toho, co se v poslední době již podařilo zrealizovat. 
Následná diskuze se týkala především rozsahu a formy zveřejnění předloženého materiálu. 
 
Zpráva ÚRKJ za rok 2009 

Vzhledem k včasné omluvě členek ÚRKJ měli členové NJ možnost vznést případné dotazy 
před jednáním NJ.  
Ses. Řezáčová zkonstatovala, že zpráva je připravena velice dobře. 
Br. Prančl doplnil, že dle jeho zkušeností jsou organizační jednotky spokojené s přístupem 
ÚRKJ ke kontrolám a s ochotou jejích členek poradit či konzultovat problematiku. 

Usnesení NJ/LIII/9 
Náčelnictvo Junáka bere na v ědomí Zprávu o činnosti Úst řední revizní komise Junáka 
za rok 2009. 
 
Vize kvalitních jednotek 

Br. Výprachtický uvedl materiál a vyzval NJ, aby se jím zabývalo a připomínkovalo jeho 
jednotlivé části. 
Po krátké diskuzi, v níž zazněly drobné připomínky k materiálu jako celku, přistoupilo NJ k 
postupnému projednávání jeho částí. 
Po té přistoupilo k hlasování o protinávrhu k původnímu usnesení, který vzešel z diskuze. 
 
NJ/LIII/10 
NJ připomínkovalo vize kvalitních jednotek, ukládá VRJ v znesené p řipomínky 
zapracovat do finální podoby vizí a po té materiál předložit k diskuzi všem činovník ům. 
 
Zpráva členů NJ 

V rámci projednávání bodu proběhla krátká diskuze o možných formách předkládaných 
zpráv a jejich provázanosti s činností NJ.  
 
 
Vzhledem k tomu, že se jednalo o poslední bod programu, ukončil br. Prančl jednání NJ. 
 
 
 
Zapsala: Lenka Šablová 
 
Schválil: Zdeněk Prančl 


